

# 南華大學一一二學年度視覺藝術與設計學系碩士班

University of South China's 112th academic year, the master class of the Department of Visual Art and Design

## 課程時序表

Course Schedule

112年03月02日111學年度第2學期第1次系課程委員會議通過

112年03月23日111學年度第2學期第1次院課程委員會議通過

112年04月12日111學年度第2學期第1次校課程委員會議通過

本系學生畢業時至少應修滿 30 學分，包括

Students in this department should graduate with a minimum of 30 credits, including

1. 專業必修：9 學分

Major requirements: 9 credits

2. 專業選修：21 學分

Major Electives: 21 credits

3. 論文（碩士論文或畢業創作論文）：0 學分

Thesis (Master's Thesis or Graduate Creation Thesis): 0 credits

4. 學術倫理教育：0 學分

Academic Ethics Education: 0 credits

	一年級 First grade	上學期 Last semester		下學期 next semester		二年級 second grade	上學期 Last semester		下學期 next semester	
		學分 credit	時數 hours	學分 credit	時數 hours		學分 credit	時數 hours	學分 credit	時數 hours
		專業必修 Required for majors	美學專題 Subject on Aesthetics	3	3					
藝術創作理論 Theories in Studio Arts	3		3							
方法論與論文寫作 Research Methods and Writing Research Papers				3	3					
專業選修 Professional Elective	水墨畫專題 Project of Chinese Painting	3	3			文化創意產業 Seminar on Cultural and Creative Industries	3	3		
	彩繪專題 Project of Colour Painting	3	3			當代藝術專題 Topics in Contemporary Art	3	3		
	數位設計專題 Special topic of digital design	3	3			獨立專題研究（一） Independent Study (I)	3	3		
	進階水墨畫專題 Project of Advanced Chinese Painting			3	3	獨立專題研究（二） Independent Study (II)			3	3
	進階彩繪專題 Advanced Project of Colour Painting			3	3	博物館學專題 Studies of Museology			3	3
	進階數位設計專題 Advanced special topic of digital design			3	3	數位學習專題 Digital Learning Project			3	3
	色彩計畫專題 The Issues of Colour Scheme Planning	3	3							
	古器物專題 Seminar of Antiquities	3	3							
	視覺文化專題 Seminar of Visual Culture Studies	3	3							

	藝術史專題 Special Topics on Art History			3	3				
	品牌設計專題 Brand Design Project Study			3	3				
	創意設計思考專題 Project Study of Creative Design Thinking			3	3				
	藝術行銷專題 Seminar on Arts Marketing			3	3				
<b>學期總計</b> <b>Semester total</b>	30 學分 30 credits								

備註：

Remark:

(一) 前三學期每學期選課最低不得少於1學門，每學期最多修習15學分。

For the first three semesters, the minimum course selection per semester shall not be less than one subject, and the maximum number of credits per semester shall be 15.

(二) 選修課程可跨校系選修學分，惟系外課程應與研究方向有關並報請所長同意承認。本系承認系外之學分以三門9學分為上限。

Elective courses can be taken for credits across schools and departments, but courses outside the department should be related to the research direction and should be reported to the director for approval. The department recognizes the credits outside the department with a limit of 9 credits for three courses.

(三) 非相關科系入學之研究生以創作論文畢業者，須下修學士班術科課程共計4 學分（不計入碩士班畢業學分）。

Postgraduates who are enrolled in non-related departments and graduate with creative thesis must take a total of 4 credits of undergraduate courses (not counted as graduate credits for masters).

(四) 畢業條件相關規定，請查詢南華大學視覺藝術與設計學系碩士班研究生修業辦法。

For the relevant regulations on graduation requirements, please refer to the graduate study regulations of the Department of Visual Art and Design, University of South China.

(五) 若有無法認定或爭議事項，得經系務會議討論裁決之。

If there are issues that cannot be identified or disputed, they may be discussed and adjudicated at the departmental meeting.

(六) 課程說明：學生於**申請學位考試前**，需至「臺灣學術倫理教育資源中心」線上平台自行修習「學術倫理教育」課程，並通過課程總測驗及成績達及格標準。

Course description: Before applying for the degree examination, students are required to take the "Academic Ethics Education" course on their own on the online platform of the "Taiwan Academic Ethics Education Resource Center", and pass the overall course test and pass the grades.